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 zفضای مجازی 

در آینه لیگ
فوتبال ایران

این آمار متعلق به 
تمیروف است

مهاجم ازبکســتانی پیکان اگرچه 
در لیــگ بیســت و دوم انتقادهای 
زیــادی را متوجه خــود دید، اما در 
ایــن مــدت همــواره مــورد اعتمــاد 
بی  مر ســر حســینی  مجتبــی 

خودروســازان بــود. 
ز  ا یکــی  ر  د حتــی  حســینی 
مصاحبه های خود وقتی با سؤالی 
دربــاره گل نزدن هــای تمیــروف 
مواجــه شــد، صراحتــاً اعــام کــرد 
کــه رســانه ها روی او حســاس 
شــده اند و بــه ســبک بــازی اش 
اعتقــاد دارد. در شــرایطی کــه 
تمیروف با باشــگاه پیکان تســویه 
حســاب کرده و از ایران رفته، حالا 
آمــاری از GPS هــای تیــم فوتبــال 
پیــکان منتشــر شــده کــه میــزان 
دوندگــی بــالای تمیــروف در یــک 
بــازی دوســتانه را نشــان می دهد. 
براســاس ایــن آمــار، مهاجم ازبک 
در یکــی از بازی هــای دوســتانه 
پیــکان در هــر نیمــه حــدود 5/8 
کیلومتــر دوندگی داشــته و آماری 
نزدیــک به 12 کیلومتــر دوندگی را 
در طــول 90 دقیقــه برجا گذاشــته 
ســتارت ها و  ن ا ســت. میــزا ا
میانگیــن ســرعت او هــم قابــل 

توجــه اســت. 
شــاید بتــوان بــا توجــه به ایــن آمار 
دلیــل عاقــه مجتبــی حســینی 
بــه ایــن بازیکــن را متوجــه شــد؛ 
کــه  ســت  ا بــی   مر حســینی  
تیم هایــش بــا دوندگــی بــالا بــازی 
می کننــد و پــرس از جلــو را خــوب 
بلــد هســتند و احتمــالاً اســتفاده 
از تمیــروف در ترکیــب پیــکان هم 
بــه همیــن منظــور بــوده اســت. با 
همه اینها تمیروف بعد از اتفاقات 
فــراوان، ایران را تــرک کرده و بعید 
هــم هســت دیگــر او را در لیــگ 

برتــر ببینیــم.
 

پس از یک سال دوری از فوتبال

نویدکیا گزینه 
کرمانی ها

فصــل بیســت و دوم فوتبال ایران 
در شــرایطی بــه اتمــام رســید کــه 
آینــده مربیگــری ســه تیم اســتان 
کرمــان در هالــه ای از ابهــام قــرار 
گرفته اســت. در این بین شــنیده 
می شــود کــه مدیران یک باشــگاه 
کرمانــی کــه شــرایط مناســبی هم 
طــی ســال های اخیــر در لیگ برتر 
داشــته، بــرای حضور پرقــدرت در 
فصــل آینده به دنبال جذب محرم 
نویدکیــا بــرای هدایــت تیم شــان 

هســتند. 
محــرم نویدکیــا در حالــی ایــن 
پیشــنهاد را در دســت بررسی قرار 
داده اســت کــه بــه تازگــی از قبول 
هدایــت تیــم المپیــک ایــران کنار 
رفــت تــا رضــا عنایتــی مســئولیت 
خطیــر رســاندن تیــم ملــی را بــا 
نظــر مثبت امیــر قلعه نویی در راه 
المپیــک پاریــس برعهــده بگیــرد. 
بــا این حال دو ســال حضور محرم 
نویدکیــا در دایره ســرمربیان لیگ 
برتــر بــا رفتــار خــاص ایــن چهــره 
ســبب شــد تــا اهالــی رســانه و 
عاقه منــدان بــه فوتبــال دلتنــگ 
بازگشت مربی  باشند که عاوه بر 
عملکرد قابل توجه در حوزه فنی، 
در بعــد شــخصیتی و رفتــاری نیــز 
ســبب ارتقای لیگ برتر شده بود. 
بایــد منتظــر مانــد کــه مذاکــره 
باشــگاه کرمانــی با محــرم نویدکیا 
چگونــه پیــش خواهــد رفــت و آیــا 
این چهره پس از یک ســال دوری 
از فوتبــال بــار دیگر قبــول می کند 
کــه بــه دایــره لیــگ برتــر بازگــردد 

یــا خیر.

موفقیــت یــک دروازه بــان در یــک تیــم 
تنهــا بــه ســیوهایی نیســت کــه می کند و 
ایــن بــه ســازمان دفاعی تیم و مشــارکت 
همه بازیکنــان در فاز دفاعی بر می گردد 
و اصــولاً قــرار نیســت دروازه بــان در همه 
بازی هــا ســتاره باشــد. نمایــش ضعیــف 
نســاجی در بازی پایانی برابر پرسپولیس 
و پیــروزی تیــم میزبــان بــا 4 گل موجــب 
نقدهایــی به دروازه بان باتجربه نســاجی 
شــده اســت. همــان طــور کــه در بــازی 
رفــت هم نســاجی بــا نتیجــه 5-1 در برابر 
پرسپولیس در استادیوم آزادی شکست 

خــورد و نشــان داد یــارای مقابلــه بــا تیــم 
مدعی قهرمانی را ندارد. علیرضا حقیقی 
کــه پیــش از ایــن بــازی در مصــاف بــا 
تراکتــور بهتریــن چهــره تیمــش بــود و 
توپ هــای مهمی را گرفــت تا تیمش تنها 
بــا یــک گل شکســت را پذیــرا باشــد، در 
مصــاف با پرســپولیس و در برابر ضربات 
شــاگردان یحیی گل محمدی نتوانســت 
ایــن نمایــش را تکــرار کنــد و در نهایــت با 
پذیرش شکســت 4-0 زمین بازی را ترک 
کرد. نمایشــی که موجب شــد تا نساجی 
بــا 44 گل خــورده فصل را بــا دومین خط 

دفاعــی ضعیف لیگ برتــر به پایان ببرد و 
ایــن نشــان می دهد انتظار همیشــگی از 
علیرضا حقیقی برای ســیو توپ ها انتظار 
غیــر منطقــی اســت و تیم با داشــتن یک 
دروازه بان ششدانگ و یک تیم با کیفیت 
در فــاز دفاعــی بــه یــک تیم خــوب تبدیل 
می شود و تنها یک دروازه بان برای تبدیل 
شــدن بــه یــک تیــم خــوب در فــاز دفاعی 
کافــی نیســت. بــه هــر صــورت علیرضــا 
حقیقی در پاســخ به نقدهای منفی علیه 
خــود بــه خصــوص در فضای مجــازی که 
برخــی هــم وی را متهــم بــه تبانــی بــا تیــم 

ســابقش کردنــد، ایــن متــن را در صفحه 
شــخصی اش منتشــر کرده اســت:

سکوت می کنم...!
می گذارم انســان ها تا انتهای »قضاوت« 
اشتباه شــان نســبت بــه آنچــه هســتم، 

برونــد.
خیره نگاه شان می کنم!

مگر چقدر مهم اســت، درســت شناخته 
شــدن از دهان دیگران!؟

وقتی آنها از درونت بی خبرند!
چــه فرقــی می کنــد من را فرشــته خطاب 

کنند یا شــیطان؟

محسن ذاکری
روزنامه نگار

در این مدت که صنعت نفت آبادان 
در لیگ برتر ماند، بارها نام شما 

به میان آمد و بحث خوب یا بسته 
شدن تیم...

اول از همــه بــه آقــای ویســی، دیگر اعضای 
کادرفنی، بازیکنان و مردم آبادان به خاطر 
موفقیتی که کسب کردند تبریک و خسته 
 نباشــید می گویــم امــا مــن یــک افســوس 
می خــورم و اینکــه چــرا صنعت نفــت بایــد 
بــرای بقــا بجنگــد. صنعت نفــت پتانســیل 
داشــت که برای بهتر شــدن جایگاهش در 
هفته های آخر بجنگد اما شرایط به گونه ای 
پیــش رفــت که تیم به دنبال حفظ بقا بود. 
اگر بخواهید دلایل این مسأله را پیدا کنید 
با توجه به گفتار ســرمربی )ویســی(، بحث 
مدیریت بوده. چون تیم خوب بســته شــد 
اما تصمیمات نامناســب مدیرعامل وقت 
یعنــی آقــای پــارو، تیــم را بــه ایــن وضعیــت 
انداخــت. صنعت نفــت بازیکنــان خوبــی 
در نیــم فصــل از دســت داد و بازیکنــان 

بی کیفیــت خارجــی آورد کــه در بقــا هیــچ 
تأثیری نداشتند. سباستین رفت، به جای 
او علــی فریــدون و جــال مظهر را آوردند که 
کاً 10، 15 دقیقــه بــازی کردنــد و ایــن یعنــی 

تأثیر نداشتن.
و البته هزینه زیادی هم روی دست 

باشگاه گذاشته شد...
دقیقاً. مدیریت وقت بالای 15، 20 میلیارد 
تومــان به باشــگاه ضــرر زد. این مبلغ واقعاً 
حیــف شــد. نمی شــود گفت حیــف و میل، 
بلکه حیف شد چون دور ریخته شد. تغییر 
و تحــولات اشــتباه و تصمیمــات نادرســت 
باعث این هزینه اضافه شد. شاید خیلی ها 
بگوینــد پــرکاس کــه رفــت هم هزینه شــد. 
همه جای دنیا وقتی مربی عوض می شود 
طبیعی است که مبلغی بدهند. من قرارداد 
سال دوم را بخشیدم که ۶0 درصد قراردادم 
می شــد. برایــم عجیب بود بعــد از من، عذر 
کمک های من را خواســتند که این مســأله 

هم به باشگاه ضرر زد.
مخصوصاً رفتن مربی بدنساز خارجی 

خیلی به ضرر تیم شد...
همین طــور اســت. اکثر بازیکنــان به کرات 

می گفتنــد بدنســاز بــه ایــن خوبــی ندیدیــم 
امــا آقــای پــارو عــذر او را خواســت چــون 
می خواســتند نفــرات خودشــان را بیاورند و 
من زیر بار نمی رفتم. زمانی که فیروز کریمی 
سرمربی شد، نفرات خودشان را آوردند که 
چــون بدنســازی خوب نبــود در یک هفته 2 
مینیســک دادند. یکی شــیرالدین بابایوف 
بازیکــن خارجــی بود کــه ۶0 درصد پولش را 
دادنــد و رفــت. با بازیکنانی که خریدند هم 
نتوانستند در بازی های ساده نتیجه بگیرند 
و حتــی مقابــل ملوان و مس کرمان کاری از 

پیش نبردند و باختند.
و باز هم نوبت به تغییر رسید و این بار 

تاوارس سرمربی صنعت نفت شد...
نکته جالب این است که تاوارس با خودش 
بدنســاز برزیلــی آورد. ایــن در حالــی بــود که 
بدنســاز مــن هم برزیلــی بود و اگر عــذر او را 
نمی خواســتند نیــاز بــه ایــن تغییــر نبــود. به 
جای آنالیزور برزیلی هم یک نفر از خرمشهر 
آوردنــد. بازیکنانــی هــم کــه آوردنــد تأثیــر 
نداشــتند. ۳ بازیکــن در نیــم فصــل رفتنــد 
که یکی از آنها عماد میرجوان بود. بازیکنی 
کــه بیــش از ۳ میلیــارد قــراردادش بــود امــا 
باشگاه به او گفت 2 میلیارد بگیر و برو. سینا 
مریدی پول داد و رفت چون بازیکن خوبی 
بود و می دانست جای دیگر به او پول بیشتر 
می دهند. احسان مرادیان هم همین طور. 
در کل وقتــی چنیــن بازیکنانــی را از دســت 
می دهی انتظار می رود به جایش بازیکنانی 
بگیــری که بهتر باشــند امــا بازیکنان جدید 
اصــاً در حــد صنعت نفــت نبودنــد. ظاهــراً 
5/1 میلیارد به علی فریدون پول دادند که 
حدود 50 هزار دلار می شــد، به سباســتین 
و بازیکــن عراقــی هــم پول زیــادی دادند اما 
هیچ کــدام کاری نکردنــد. صنعت نفــت که 
می توانســت بازیکــن خارجــی بگیــرد چــرا 
بازیکــن خارجــی مدنظــر مــن را اول فصــل 

نگرفت؟
کلاً در مورد بازیکنان خارجی 

بحث های زیادی به وجود آمد. 
مخصوصاً آنهایی که آوردند و 

نتوانستند قرارداد امضا کنند.
یــک بازیکــن از صربســتان آوردنــد و قرارداد 
هم بســتند بعد متوجه شــدند طبق قوانین 
فدراســیون فوتبال ایــران نمی تواند در لیگ 
برتــر بــازی کنــد. بــه همیــن دلیــل عــاوه بــر 
هزینــه 500 میلیــون تومانــی کــه بــرای پــول 
بلیــت و هتلــش انجام داده بودند، به خاطر 
قراردادی که با او بستند، پول دادند تا رفت. 
ایــن کارهــا حــدود 15 میلیــارد هزینــه روی 
دســت باشــگاه گذاشــت. حضور تاوارس و 
نتیجه نگرفتن این ســرمربی هم جای خود 

دارد.
اما در نهایت صنعت نفت با هدایت 

یک سرمربی بومی ماند.
بلــه یــک مربی بومــی صنعت نفــت را نجات 
شــد  باعــث  نامناســب  تصمیمــات  داد. 
صنعت نفــت تــا روز آخــر به دنبال بقا باشــد. 
در صورتــی کــه اگــر بعــد از پرکاس، ویســی را 
ــا توجه به شــناختش از فوتبال  می آوردنــد، ب
آبادان و صنعت نفت، کار تیم به هفته های 
آخــر نمی کشــید. صنعت نفــت مثــل 10 تیم 
دیگــر بســته شــده بــود. ۶ تیــم تــاپ داریــم 
که پرســپولیس، سپاهان، اســتقال، فولاد 
خوزســتان، گل گهر سیرجان و تراکتور تبریز 
بودند. بقیه تیم ها تقریباً در یک حد بودند. 
من حتی مس رفسنجان را نمی توانم در بین 
تیم هــای تــاپ قــرار بدهــم چــون بودجه اش 
ــا دیگــر تیم هــا نداشــت. اگر  چنــدان فرقــی ب
می بینید شیمبا در این تیم خوب گل می زند، 
ایــن ضعــف دفاع فوتبال ما اســت که از یک 
بازیکن 40 ســاله به راحتی گل می خورد. به 
هر حال، اوج کار صنعت نفت، زدن تیم های 
اطرافش بود که ویسی آمد و به خوبی کار را 
ــا پیــکان و ملــوان  انجــام داد. نســاجی را زد، ب
مســاوی کــرد و در مهمتریــن بــازی هــم کــه 
مقابــل مــس کرمــان بــود توانســت ۳ امتیاز 

را بگیرد.
و در آخرین بازی مقابل گل گهر 

توانست یک برد مهم و شیرین به 
دست بیاورد.

درست است که صنعت نفت شانس آورد 

کــه گل گهــر را بــرد امــا من فکــر می کنم تیم 
برای نباختن و مساوی به میدان رفته بود و 

برای آن برنامه ریزی کرد.
اما بازیکنان گفته بودند ویسی قبل از 

بازی، در رختکن به آنها گفت بازی مس 
کرمان و سپاهان روز قبل با تساوی 

یک بر یک تمام شد که به این صورت 
بازیکنان روحیه بگیرند و تمرکزشان 
را فقط روی بازی خودشان بگذارند. 

این یعنی اینکه صنعت نفت در بازی با 
گل گهر فقط به دنبال برد بود.

ویســی از اول هــم کــه آمــد گفــت نمی افتیــم 
و شــانس مان بــرای بقــا زیــاد اســت. او صــد 
درصــد می دانســت تیمــش می مانــد کــه 
اینطــور صحبــت کــرد و البتــه بحــث روحیــه 
دادن هــم بــود. اگــر یادتــان بیایــد قبــاً هــم 
اکبر میثاقیان، فرهاد کاظمی و رضا عنایتی 
در مــورد تیم های شــان گفتــه بودنــد که قول 
می دهنــد نمی افتــد. میثاقیــان حتــی بحــث 
برج میاد را مطرح کرد که اگر تیمش بیفتد 
خودش را از آنجا پایین می اندازد. این یعنی 
اینکــه ســرمربی بــا توجــه بــه شــناختی کــه از 
تیمــش و حریفانــش دارد، می دانــد شــرایط 
چگونــه پیــش مــی رود کــه چنیــن صحبتــی 
را بیــان می کنــد. البتــه اگــر صنعت نفــت 
می افتاد نباید به ویسی خرده گرفته می شد 
چــون او تاشــش را کــرد. چیــزی کــه خیلــی 
مشــخص شــد و البتــه خــود ویســی هــم در 
مصاحبــه تلویزیونــی بــه آن اشــاره کــرد، ایــن 
بــود کــه بهانــه ای بــرای بــد بســته شــدن تیــم 
وجــود نداشــت. آن هــم تیمــی کــه در نیــم 
فصــل ضعیــف شــده بــود. اگــر تیم بد بســته 
می شــد بــدون شــک نمی مانــد. ویســی هــم 
گفت اگر پرکاس می ماند این تیم می ماند. 
ایــن لطــف ویســی را نشــان می دهــد و اینکه 
مشــکل تیــم، نــه بازیکــن بود و نــه من، بلکه 
مدیریت اشــتباه بود. به هر حال من برای 
ایــن اتفــاق خــوب و اینکــه مــردم شــهرم 
خوشــحالند خیلــی خوشــحالم و امیــدوارم 
دیگــر صنعت نفــت در ایــن موقعیــت قــرار 

نگیرد و برای رتبه های بالا بجنگد.

افسوس می خورم کار بقا به هفته آخر کشید

پرکاس: مشکل صنعت نفت 
مدیریت اشتباه بود

تیم خوب بسته شد که توانست بماند

 چرخابی:

سپاهان نقاط ضعف داشت

حسین چرخابی در خصوص قهرمان نشدن سپاهان می گوید: »تیمی که از 
دو رقیب اصلی اش 10 امتیاز می گیرد قطعاً ثابت کرده است که شایستگی 
قهرمانی را دارد. ســرعت تیمی ســپاهان بســیار بالا بود. یکی از نقاط ضعف 
ســپاهان فاصلــه بیــن خطــوط بــود و ضعــف مهــم دیگــر ایــن تیم در شــروع 
مجدد هــای تیم هــای حریــف. ســپاهان در لیــگ برتــر و جــام حذفــی 21 گل 
دریافــت کــرد و نصف این گل ها از شــروع  مجددهای تیم های حریف بود.«

آبشک:

در فولاد می مانم

محمــد آبشــک در مــورد عملکــرد فولاد خوزســتان می گوید: »طبیعتــاً تیم ما 
انتظــارات را بــرآورده نکــرد و بازیکنــان هــم نمی تواننــد از عملکــرد خودشــان 
راضــی باشــند. چهــار ســال اســت که در فــولاد حضــور دارم و این تیــم را خانه 
خــودم می دانــم و بایــد بگویم که فولاد خانواده من اســت. خوشــحالم که در 
لیــگ برتــر بــه رکــورد صــد بازی بــا پیراهن فــولاد رســیدم و باید بگویــم که اگر 
شرایط مهیا باشد دوست دارم همچنان به حضورم در این تیم ادامه دهم.«

سپاهان

مجوز حرفه ای سپاهان صادر شد

دبیــرکل فدراســیون فوتبــال در نامه ای ضمن تبریک به باشــگاه ســپاهان، 
اعــلام کــرد کــه ایــن باشــگاه موفق به اخذ مجوز حرفه ای شــده اســت و این 
تصمیــم بــه کنفدراســیون فوتبــال آســیا اعــلام خواهــد شــد. پیــش از ایــن 
باشــگاه های تراکتور و پرســپولیس مجــوز حرفه ای دریافــت کردند. این در 
حالی اســت که همچنان مجوز حرفه ای برای برخی باشــگاه ها صادر نشده 

و احتمــالاً مشــکلاتی را بــرای آنها ایجــاد خواهد کرد.

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

واکنش علیرضا حقیقی به قضاوت ها بعد از آخرین بازی: 

چه فرقی می کند من را فرشته خطاب کنند یا شیطان
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رضــا پــرکاس ســرمربی پیشــین صنعت نفــت آبــادان از اینکه تیم شــهرش در لیگ برتر ماند، خیلی خوشــحال اســت. پرکاس یکســری گلایه هــم دارد اما 
می گوید فقط یک ســرمربی بومی می توانســت تیم را از ســقوط نجات دهد و او هم عبدالله ویســی بود. ســرمربی پیشــین آبادانی ها در رابطه با اتفاقات 

اخیــر، مانــدن صنعت نفــت در لیگ برتــر و... صحبت می کند.

یک بازیکن از 
صربستان آوردند 

و قرارداد هم 
بستند بعد متوجه 

شدند طبق قوانین 
فدراسیون فوتبال 
ایران نمی تواند در 

لیگ برتر بازی کند. به 
همین دلیل علاوه بر 
هزینه ۵00 میلیون 
تومانی که برای پول 
بلیت و هتلش انجام 
داده بودند، به خاطر 

قراردادی که با او 
بستند، پول دادند تا 

رفت. این کارها حدود 
1۵ میلیارد هزینه روی 
دست باشگاه گذاشت


